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PROTOKÓŁ nr XV/2011  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 30 listopada 2011 r. w godz. 10
00

– 1515  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Stanisław Sieczkowski – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 70 osób.  
 

Radni obecni: 
1. Zbigniew Roman De-Mezer,  
2. Grzegorz Gorlo,  
3. Dorota Anna Jabłońska,  
4. Adam Kacprzyk,  
5. Józef Dariusz Kimera,  
6. Zdzisław Koncewicz,  
7. Janusz Aleksander Krzesicki,  
8. Stanisław Kulikowski,  
9. Włodzimierz Marczewski,  

10. Adam Ołowniuk,  
11. Krzysztof Ołowniuk,  
12. Leszek Perkowski, 
13. Zdzisław Przełomiec, 
14. Anna Ruszewska, 
15. Agnieszka Dorota Rzatkowska,  
16. Stanisław Sieczkowski, 
17. Jadwiga Mariola Szczypiń,  
18. Sławomir Jan Szeszko,  
19. BoŜena Topczyłko,  
20. Krzysztof Tumialis,  
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz Franciszek Zamaro.  
 

Nieobecny:  
Andrzej Paweł Chuchnowski. 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik i Sekretarz Miasta, naczelnicy 
niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi  
i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 
Stanisław Sieczkowski otwierając XV obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, zastępców prezydenta - Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha - Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego -  
- Sekretarza Miasta oraz BoŜenę Kamińską - Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej oraz 
wszystkich obecnych na sesji.  
 
 
Ad pkt.  2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 
Stanisław Sieczkowski nadmienił, iŜ porządek radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  
o zwołaniu sesji. Poinformował, Ŝe do Biura Rady Miejskiej wpłynął wniosek Prezydenta 
Czesława Renkiewicza o wykreślenie z planu pracy uchwały dotyczącej określenia liczby 
nowych licencji na wykonywanie transportu drogowego taksówką, przeznaczonych do 
wydania w 2012 roku w związku ze zmianą ustawy o transporcie drogowym oraz wniosek  
o przesunięcie terminu podjęcia uchwały w sprawie programu pierwotnej profilaktyki raka 
szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat. 
 
Czesław Renkiewicz po rozmowie z rodziną i Ŝoną św. pamięci Eugeniusza Złotorzyńskiego 
poprosił o zdjęcie z porządku obrad pkt. 20 tj. „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
nadania nazwy ulicy”.  
 
Stanisław Sieczkowski zdjął z porządku obrad ww. temat i w związku z tym, iŜ radni nie 
wnieśli innych uwag stwierdził, Ŝe został przyjęty następujący porządek XV sesji:  
  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XIV/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 października 2011 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru połączenia Szkoły Podstawowej nr 7  
w Suwałkach i Gimnazjum nr 6 im. Jana Pawła II w Suwałkach w zespół szkół i nadania 
nazwy temu zespołowi.   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru włączenia Szkoły Podstawowej nr 11  
z Oddziałami Integracyjnymi w Suwałkach do Zespołu Szkół nr 3 w Suwałkach. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego nr 2 w Suwałkach. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru utworzenia w Specjalnym Ośrodku 
Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach, Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 1 
dla uczniów z upośledzeniem umysłowym w stopniu lekkim i nadania nazwy tej szkole. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz placówki 
opiekuńczo-wychowawczej i ośrodka adopcyjno-opiekuńczego, prowadzonych przez 
Miasto Suwałki.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie kryteriów i trybu 
przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia dla nauczycieli 
publicznych przedszkoli, szkół i placówek prowadzonych przez Miasto Suwałki: 

1) „Zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla 
których ustalony plan zajęć jest róŜny w poszczególnych okresach roku szkolnego”;  

2)  „Zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  
w zaleŜności od wielkości, typu szkoły i warunków pracy oraz przyznawania zwolnienia  
z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom, 
wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkołach, 
nauczycielom, którzy obowiązki kierownicze pełnią w zastępstwie nauczycieli, którym 
powierzono stanowiska kierownicze”; 

3) „Tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych  
w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli prowadzących kształcenie w formie zaocznej, 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk  
o róŜnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, pedagogów, psychologów, 
logopedów i doradców zawodowych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin 
poszczególnych zajęć prowadzonych w formie zaocznej”. 

12. Przyjęcie Informacji z konsultacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2012.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
 z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2012. 

14. Przyjęcie Informacji o wyniku konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  
w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
 i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2012 rok i zmiany uchwały  
Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2012 rok  
i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. 
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki  
na lata 2006-2015. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia zakładu budŜetowego pod 
nazwą Zakład Usług Komunalnych w Suwałkach w jednostkę budŜetową pod nazwą 
Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji jednostki budŜetowej Miejskiej 
Dyrekcji Inwestycji Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 
wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych 
w strefie i sposobu ich pobierania. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości 
na 2012 r. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych  
dla Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach udzielanych z budŜetu Miasta Suwałk 
na 2012 rok. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniŜenia wysokości wskaźników 
ograniczających wysokość dodatku mieszkaniowego.  
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23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/122/2011 z dnia  
28 września 2011 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych  
na 2012 rok. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r.  

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2011-2025.  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Jacka J. na członków zespołu 
przeprowadzającego kontrolę w zakresie zbadania zasadności zarzutów zawartych  
w skargach Jacka J. na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Suwałkach.  

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi nauczycieli emerytów na działalność 
dyrektora Zespołu Szkół nr 9 w Suwałkach. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Wiesława K. na działalność Prezydenta 
Miasta Suwałk oraz dyrektora Miejskiej Dyrekcji Inwestycji w Suwałkach. 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk. 

31. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

32. Wnioski i oświadczenia radnych.  

33. Zamknięcie obrad.  

 
 
Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XIV/2011 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Stanisław Sieczkowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta Suwałk 
protokół XIV obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie Biura 
Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niŜ 
w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  
29 listopada 2011 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr XIV/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach został 
przyjęty.  
 
 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 października 2011 r. 
 
Stanisław Sieczkowski poinformował, iŜ Informację… radni otrzymali w materiałach sesyjnych.  
  
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy Prezydenta 
Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 26 października 2011 r. została 
przyjęta.  
– załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad pkt. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru połączenia Szkoły Podstawowej nr 7  
w Suwałkach i Gimnazjum nr 6 im. Jana Pawła II w Suwałkach w zespół szkół i nadania 
nazwy temu zespołowi. 
 
Stanisław Sieczkowski poinformował, Ŝe projekty uchwał związane ze zmianami w oświacie były 
przedmiotem spotkań i debat w środowisku oświatowym z udziałem rodziców oraz Komisji 
Oświaty i Wychowania. Poprosił, aby w dyskusji brali udział po jednym reprezentancie jednostki. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski  przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Beata śyczkowska – dyrektor Szkoły Podstawowej nr 7 w Suwałkach – przekazała na ręce 
Wiceprzewodniczącego Rady stanowisko Rady Pedagogicznej ww. szkoły, które zostało 
odczytane. 
 – załącznik nr 9 do protokołu.  
  
 W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli radni: Mariola J. Szczypiń, Grzegorz 
Gorlo i Józef Kimera oraz dyrektor Gimnazjum nr 6 Andrzej Łuczaj. Odpowiedzi na pytania 
udzielił Prezydent Miasta Czesław Renkiewicz. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
                
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych,  
− wstrzymało się      –   1 radny.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/137/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie zamiaru połączenia Szkoły Podstawowej nr 7 w Suwałkach i Gimnazjum nr 6 
im. Jana Pawła II w Suwałkach w zespół szkół i nadania nazwy temu zespołowi 
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 6 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru włączenia Szkoły Podstawowej nr 11 
z Oddziałami Integracyjnymi w Suwałkach do Zespołu Szkół nr 3 w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski  przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
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 W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięła radna Mariola J. Szczypiń oraz 
wicedyrektor Zespołu Szkół nr 3 Anna Gawlińska i dyrektor Szkoły Podstawowej nr 11  
z Oddziałami Integracyjnymi Piotr Zieliński. Odpowiedzi na pytania udzielił Prezydent 
Miasta Czesław Renkiewicz.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 16 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych,  
− wstrzymało się      –   2 radnych.  

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XV/138/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie zamiaru włączenia Szkoły Podstawowej nr 11 z Oddziałami Integracyjnymi  
w Suwałkach do Zespołu Szkół nr 3 w Suwałkach 
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego nr 2 w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski  przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 
 W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięła radna Mariola J. Szczypiń, dyrektor 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowaczego nr 2 Marzena Margol oraz przedstawicielka 
społeczności Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowaczego nr 1 Dorota Radzewicz. 
Wyjaśnień i odpowiedzi na pytania udzielił Prezydent Miasta Czesław Renkiewicz.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych,  
− wstrzymało się      –   1 radny.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/139/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie zamiaru likwidacji Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego nr 2  
w Suwałkach 
– załącznik nr 16 do protokołu.  
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Ad pkt. 8 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru utworzenia w Specjalnym Ośrodku 
Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach, Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej 
nr 1 dla uczniów z upośledzeniem umysłowym w stopniu lekkim i nadania nazwy  
tej szkole. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski  przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych,  
− wstrzymało się      –   1 radny.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/140/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie zamiaru utworzenia w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1  
w Suwałkach, Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 1 dla uczniów z upośledzeniem 
umysłowym w stopniu lekkim i nadania nazwy tej szkole 
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 9 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz placówki 
opiekuńczo-wychowawczej i ośrodka adopcyjno-opiekuńczego, prowadzonych przez Miasto 
Suwałki.   
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski  przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   4 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/141/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz placówki opiekuńczo-wychowawczej  
i ośrodka adopcyjno-opiekuńczego, prowadzonych przez Miasto Suwałki   
– załącznik nr 22 do protokołu.  
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Ad pkt. 10 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie kryteriów i trybu 
przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 23 do protokołu. 
Andrzej Turowski  przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   4 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/142/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli 
ze środków specjalnego funduszu nagród 
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 11 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia dla 
nauczycieli publicznych przedszkoli, szkół i placówek prowadzonych przez Miasto 
Suwałki: 
1) „Zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 

ustalony plan zajęć jest róŜny w poszczególnych okresach roku szkolnego”;  
2) „Zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  

w zaleŜności od wielkości, typu szkoły i warunków pracy oraz przyznawania zwolnienia  
z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom, 
wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkołach, 
nauczycielom, którzy obowiązki kierownicze pełnią w zastępstwie nauczycieli, którym powierzono 
stanowiska kierownicze”; 

3) „Tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych  
w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli prowadzących kształcenie w formie zaocznej, 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o róŜnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, pedagogów, psychologów, logopedów i doradców 
zawodowych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć prowadzonych  
w formie zaocznej”. 

 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski  przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   4 radnych.  
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XV/143/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia dla nauczycieli publicznych przedszkoli, 
szkół i placówek prowadzonych przez Miasto Suwałki (…) 
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 12  
Przyjęcie Informacji z konsultacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2012. 
 
Stanisław Sieczkowski poinformował, Ŝe Informacja… była przedmiotem posiedzenia Komisji 
Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa, Komisji Kultury, Sportu i Turystyki, Komisji Strategii  
i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Finansowo-BudŜetowej oraz Komisji Oświaty  
i Wychowania w dniach od 21 do 24 listopada br.  
 
 Radni nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z konsultacji Programu współpracy 
Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, 
na rok 2012 została przyjęta.  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 
Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie,  
na rok 2012. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką 
wprowadzoną na posiedzeniu Komisji Oświaty i Wychowania 
– załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 
Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 
Andrzej Turowski  przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/144/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  
o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2012 
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 14 
Przyjęcie Informacji o wyniku konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  
w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
 i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2012 rok i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015. 
  
Stanisław Sieczkowski poinformował, Ŝe Informacja… była przedmiotem posiedzenia Komisji 
Spraw Społecznych posiedzenia w dniu 21 listopada br. oraz Komisji Finansowo-BudŜetowej 
w dniu 24 listopada br.  

 
 Radni nie mieli uwag, wobec czego Informacja o wyniku konsultacji projektu uchwały 
Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2012 rok i zmiany 
uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie 
przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015 
została przyjęta  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 15 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  
w Suwałkach na 2012 rok i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 39 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 40 do protokołu.  
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/145/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2012 rok i zmiany 
uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r.  
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki 
na lata 2006-2015 
– załącznik nr 41 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 16 
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Zdzisław Koncewicz w imieniu mieszkańców zapytał, czy w najbliŜszym czasie 
zaplanowane są prace na ulicy Kazimierza Wielkiego. Poprosił o odpowiedź na piśmie. 
 
Zdzisław Przełomiec zapytał, czy planuje się umieszczanie w newralgicznych miejscach 
miasta tablic informacyjnych z numerami kontaktowymi do zarządcy dróg, słuŜb 
odpowiedzialnych za oświetlenie czy sygnalizację świetlną. Szybkie reagowanie w przypadku 
awarii wpływałoby na bezpieczeństwo kierowców i pieszych jak równieŜ moŜe wpłynąć na 
uniknięcie zwiększonych wydatków w okolicznościach zbędnego oświetlenia. 
 
Anna Ruszewska –  

1. zapytała, czy znany jest raport oddziaływania na mieszkańców miasta biogazowni, 
która ma być zlokalizowana w odległości 6 km od Suwałk.  

2. w imieniu rodziców dzieci z Przedszkola nr 7 i Ŝłobka zapytała, czy jest moŜliwa 
rozbudowa parkingu przy wymienionych placówkach. Obecny jest bardzo zatłoczony, 
co powoduje zagroŜenie bezpieczeństwa. 

3. w imieniu mieszkańców bloku przy ul. Noniewicza 95c, zapytała o zamierzenia 
Miasta wobec terenu połoŜonego w sąsiedztwie bloku. 

Zbigniew De-Mezer zwrócił się do obecnego na sesji zastępcy komendanta miejskiego 
policji z zapytaniem, czy słuŜby ruchu drogowego mogą wzmocnić oddziaływanie na 
przejeŜdŜające tiry, przekraczające prędkość na terenie miasta. ZłoŜył deklarację, w imieniu 
własnym i samorządu, udzielania pomocy w działaniach podnoszących bezpieczeństwo  
w naszym mieście. 
 
Adam Ołowniuk –  

1. przekazał skargę od mieszkańców ul. Szpitalnej, na sytuację jaka ma miejsce po 
wprowadzeniu płatnego parkowania przed szpitalem. Miejsca parkingowe przed 
budynkami mieszkalnymi są blokowane przez pacjentów szpitala. 

2. zapytał, czy jest moŜliwość ustawienia dodatkowego oświetlenia przy cmentarzu na 
ul. Reja. 
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Agnieszka Rzatkowska –  
1. zwróciła się z prośbą o przygotowanie zestawienia obrazującego działania Miasta  

w kierunku oszczędności wydatków w urzędzie jak i w jednostkach miejskich. 
2. zapytała jak wygląda strategia promocji w Aquaparku i stadionie miejskim  

w perspektywie przyszłego roku i prognozy wieloletniej. Poprosiła o odpowiedź na 
piśmie. 

 
 
Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia zakładu budŜetowego pod 
nazwą Zakład Usług Komunalnych w Suwałkach w jednostkę budŜetową pod nazwą 
Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 43 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/146/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie przekształcenia zakładu budŜetowego pod nazwą Zakład Usług Komunalnych 
w Suwałkach w jednostkę budŜetową pod nazwą Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach 
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji jednostki budŜetowej Miejskiej 
Dyrekcji Inwestycji Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 46 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/147/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
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w sprawie likwidacji jednostki budŜetowej Miejskiej Dyrekcji Inwestycji Suwałkach. 
– załącznik nr 47 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 
wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach 
publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 49 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 50 do protokołu.  
 
 W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli radni Grzegorz Gorlo oraz Sławomir 
Szeszko. Odpowiedzi udzielił zastępca prezydenta Łukasz Kurzyna.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/148/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za 
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie i sposobu ich 
pobierania. 
– załącznik nr 51 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 20 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od 
nieruchomości na 2012 r. 
  
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 52 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 53 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych,  
− wstrzymało się      –   1 radny.  
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XV/149/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 2012 r. 
– załącznik nr 54 do protokołu.  
 
 
Wiesław Stelmach odczytał informację w sprawie stawek do określenia wysokości podatku 
rolnego na 2012 rok oraz podatku leśnego. 
– załącznik nr 55 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 21 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach udzielanych z budŜetu Miasta Suwałk 
na 2012 rok. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 57 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/150/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zarządu Budynków 
Mieszkalnych w Suwałkach udzielanych z budŜetu Miasta Suwałk na 2012 rok. 
– załącznik nr 58 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 22  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniŜenia wysokości wskaźników 
ograniczających wysokość dodatku mieszkaniowego.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 59 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 60 do protokołu.  
 
 W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli radni Zdzisław Koncewicz, Grzegorz 
Gorlo. Odpowiedzi na wątpliwości udzielił Prezydent Czesław Renkiewicz oraz Skarbnik 
Miasta Wiesław Stelmach.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych,  
− wstrzymało się      –   1 radny.  
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XV/151/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie obniŜenia wysokości wskaźników ograniczających wysokość dodatku 
mieszkaniowego.  
– załącznik nr 61 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 23  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/122/2011 z dnia  
28 września 2011 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 62 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 63 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 19 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/152/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/122/2011 z dnia 28 września 2011 r. w sprawie 
określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji pod atkowych 
– załącznik nr 64 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 24  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych 
na 2012 rok. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 65 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 66 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 16 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych,  
− wstrzymało się      –   1 radny.  
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XV/153/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2012 rok. 
– załącznik nr 67 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 25  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 68 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 69 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   4 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/154/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r. 
– załącznik nr 70 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 26  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2011-2025.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 71 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 72 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   4 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/155/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011-2025  
– załącznik nr 73 do protokołu.  
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Ad pkt. 27  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Jacka J. na członków zespołu 
przeprowadzającego kontrolę w zakresie zbadania zasadności zarzutów zawartych  
w skargach Jacka J. na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Suwałkach.  
 
Zbigniew De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 74 do protokołu.  
 Nie zgłoszono Ŝadnych uwag, w związku z powyŜszym przystąpiono do głosowania 
nad podjęciem uchwały.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/156/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie skargi Jacka J. na członków zespołu przeprowadzającego kontrolę w zakresie 
zbadania zasadności zarzutów zawartych w skargach Jacka J. na działalność dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  
– załącznik nr 75 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 28  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi nauczycieli emerytów na działalność 
dyrektora Zespołu Szkół nr 9 w Suwałkach. 
 
Zbigniew De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 76 do protokołu.  
 
 Nie zgłoszono Ŝadnych uwag, w związku z powyŜszym przystąpiono do głosowania 
nad podjęciem uchwały.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   3 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/157/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie skargi nauczycieli emerytów na działalność dyrektora Zespołu Szkół nr 9  
w Suwałkach 
– załącznik nr 77 do protokołu.  
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Ad pkt. 29  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Wiesława K. na działalność 
Prezydenta Miasta Suwałk oraz dyrektora Miejskiej Dyrekcji Inwestycji w Suwałkach. 
 
Zbigniew De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 78 do protokołu.  
  
 Nie zgłoszono Ŝadnych uwag, w związku z powyŜszym przystąpiono do głosowania 
nad podjęciem uchwały.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/158/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie skargi Wiesława K. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk oraz dyrektora 
Miejskiej Dyrekcji Inwestycji w Suwałkach 
– załącznik nr 79 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 30  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk. 
 
Stanisław Sieczkowski poinformował, Ŝe uchwałą Nr IX/65/2011 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 27 kwietnia 2011 r. powołana została doraźna Komisja Statutowa, która 
miała za zadanie opracować zmiany do uchwały nr VII/58/03 Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 26 marca 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Suwałk, zmienionej uchwałą  
nr XXII/195/08 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 marca 2008 r. Powołana komisja  
w składzie: 
1. Zbigniew De Mezer - przewodniczący komisji, 
2. Grzegorz Gorlo, 
3. Stanisław Sieczkowski, 
4. Krzysztof Tumialis, 
5. Tadeusz Zamaro, 
stanowiła reprezentację Klubów i ugrupowań funkcjonujących w Radzie. W pracach komisji 
uczestniczył Adam Karczewski, sekretarz miasta reprezentujący Prezydenta Miasta. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XV/159/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk. 
– załącznik nr 80 do protokołu.  
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Ad pkt. 31  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi: 
Zdzisławowi Koncewiczowi – w zakresie budowy ul. Kazimierza Wielkiego poinformował, 
Ŝe z uwagi na brak środków w budŜecie miasta trudno przewidzieć, czy będzie moŜliwość 
realizacji tej inwestycji. Kwota 1 mln 200 zł zarezerwowana na budowę dróg nie zabezpieczy 
wszystkich potrzeb. W przyszłym roku realizowane będą: Wigierska, Mieszka i przebicie do 
Grunwaldzkiej. Dzisiaj, przed uchwaleniem budŜetu trudno powiedzieć, czy będą środki na 
realizację dodatkowych ulic.  
 
Zdzisławowi Przełomcowi – w kwestii tablic informacyjnych poinformował, Ŝe  
w okolicznościach budowy nowych skrzyŜowań i sygnalizacji świetlnej będą umieszczane 
takie tablice. 
 
Annie Ruszewskiej –  

1. w temacie biogazowni wyjaśnił, Ŝe Miasto nie moŜe być stroną w postępowaniach, 
poniewaŜ budowy biogazowni planowane są poza granicami administracyjnymi 
miasta. Raport oddziaływania na środowisko, tego typu zakładu budowanego  
w Dubowie II, uzyskał pozytywną opinię Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 
Ostateczna decyzja podejmowana będzie po konsultacjach z mieszkańcami wsi. Nie 
wiadomo, czy biogazownia będzie miała wpływ na środowisko miasta. 

2. W kwestii parkingów przy ul. Andersa wyjaśnił, Ŝe z przeprowadzonej wizji lokalnej 
wyniknie, czy na terenie przedszkola jest moŜliwość utworzenia nowych miejsc 
postojowych. Zaznaczył, Ŝe funkcjonujące parkingi przy ulicy winny równieŜ 
zabezpieczyć potrzeby rodziców przywoŜących dzieci. 

3. Mieszkańcy przy ul. Noniewicza 95c, zgodnie z planem zagospodarowania 
przestrzennego, oczekiwać mogą realizacji ustaleń planu miejscowego tj. ulicy 
wiodącej do Kościuszki. Inwestycja ta byłaby moŜliwa do realizacji przez Miasto  
w najbliŜszych latach, gdyby Suwalska Spółdzielnia Mieszkaniowa włączyła się do 
finansowania jej budowy, na przykład pokrywając koszty budowy parkingów. 

 
Adamowi Ołowniukowi –  

1. przyznał, Ŝe problem z miejscami do parkowania przy ul Szpitalnej jest zauwaŜalny, 
jednak Miasto nie ma moŜliwości jego rozwiązania. Pacjenci szpitala winni przyjąć 
fakt, Ŝe parking jest płatny. 

2. Sprawa oświetlenia wzdłuŜ ul. Reja jest do zrealizowania w okresie budowy 
obwodnicy. Wówczas nastąpią zmiany, które wpłyną na przebieg ulicy i lokalizację 
oświetlenia. Obecnie, poprawa oświetlenia na parkingu jak i rozbudowa cmentarza 
będą tematami rozmów ze spółką Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej, która jest 
właścicielem terenu. 

 
Agnieszce Rzatkowskiej –  

1. w sprawie działań oszczędnościowych poinformował, Ŝe zestawienie działań 
racjonalizacji wydatków w przyszłym roku zostanie przygotowane. JuŜ dziś moŜna 
stwierdzić, Ŝe część została wdroŜona, między innymi nieplanowanie wzrostu 
wynagrodzenia pracownikom urzędu i jednostek organizacyjnych miasta. 

2. Program promocji obiektów Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach został 
przedstawiony przez dyrektora jednostki wraz z preliminarzem wydatków. Koncepcja 
przewiduje szereg działań promocyjnych, które będą wdraŜane od przyszłego roku.  

 
Sylwester Symonowicz – zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach 
podziękował Samorządowi i Miejskiej Dyrekcji Inwestycji w Suwałkach za współpracę oraz 
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wsparcie finansowe na rzecz dodatkowych działań prewencyjnych policji. W kwestii 
bezpieczeństwa ruchu drogowego w mieście przedstawił informację, z której wynika, Ŝe  
w mieście odnotowuje się mniej kolizji drogowych, a generalnie Suwałki pod względem 
bezpieczeństwa ogólnego zajmują wysoką trzecią lokatę w kraju.  
 
 
Ad pkt. 32  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 
Stanisław Sieczkowski poformował, iŜ w okresie międzysesyjnym wpłynęły z Podlaskiego 
Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku zawiadomienia o wszczęciu postępowania 
nadzorczego w sprawie stwierdzenia niewaŜności zapisów w uchwale nr XIV/127/2011 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 października 2011 r. w sprawie Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji  
w Suwałkach Sp. z o.o. oraz stwierdzenia niewaŜności: uchwały nr XIV/128/2011 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 października 2011 r. w sprawie wyraŜenia zgody na 
podwyŜszenie kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  
w Suwałkach Spółka z o.o., jak równieŜ uchwały Nr XIV/130/2011 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 26 października w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ulic Kolejowej i Północnej. 
 
 
Ad pkt. 33  
Zamknięcie obrad.  
 
Stanisław Sieczkowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja planowana jest na dzień 21 grudnia 
2011 r. o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego nr 26 przy ulicy Mickiewicza 1. 
Sesja poświęcona będzie głównie rozpatrzeniu projektu uchwały w sprawie budŜetu Miasta 
na 2012 rok.  
 
 Kończąc XV sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym za uczestnictwo 
w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
 

 
Na tym protokół zakończono.  
 

             
Wiceprzewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
 

Stanisław Sieczkowski 
Protokołowała: 
Katarzyna Gałazin 
 
Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


